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Nr OR.0002.4.2024 

P R O T O K Ó Ł   Nr IV/24 

  

z nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Witkowie z dnia 10 lipca 2024 r. o godz. 12,00 

w sali posiedzeń Urzędu Gminy i Miasta w Witkowie pod przewodnictwem p. Pawła 

Roszyka  - Przewodniczącego Rady. 

Uczestniczący w sesji Radni – zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik do niniejszego 

protokołu. 

Ponadto w sesji uczestniczyli: 

 

- p. Krzysztof Szoszorek    Burmistrz Gminy i Miasta Witkowo 

- p. Paweł Czarnecki    Z-ca Burmistrza Gminy i Miasta Witkowo 

- p. Monika Michalak - Plewako   Skarbnik Gminy i Miasta Witkowo 

- p. Magdalena Podsiadłowska-Pawlak  Radca prawny Urzędu Gminy i Miasta. 

 

Otwarcia sesji dokonał p. Paweł Roszyk  - Przewodniczący Rady. 

Pan Przewodniczący powitał zebranych, a następnie poprosił Radnych o potwierdzenie swojej 

obecności  poprzez naciśnięcie przycisku „kworum”. Pan Przewodniczący stwierdził, 

że  w sesji uczestniczyło 13  Radnych, na ustawową liczbę 15, więc Rada Miejska 

jest kompetentna do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Następnie Przewodniczący przypomniał, że porządek obrad został podany Radnym 

w zawiadomieniach o sesji. Spytał o ewentualne uwagi. Uwag nie zgłoszono 

 

Porządek  sesji: 

1. Otwarcie  sesji, stwierdzenie  quorum, przedstawienie  porządku obrad. 

2. Podjęcie uchwały w sprawie odmowy stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego Rady 

Miejskiej w Witkowie. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie odmowy stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego Rady 

Miejskiej w Witkowie. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji Parafii Rzymskokatolickiej 

pw. Wszystkich Świętych w Mielżynie na prace konserwatorskie, restauratorskie 

i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków na terenie Gminy 

i Miasta Witkowo w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji Parafii Rzymskokatolickiej 

pw. św. Mikołaja w Witkowie na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty 

budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków na terenie Gminy i Miasta 

Witkowo w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków. 
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6. Dokonanie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej. 

7. Dokonanie zmian w budżecie gminy i miasta na 2024 r. 

8. Inne sprawy. 

9. Zamknięcie obrad IV nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Witkowie. 
 

Ad. 1.  Jak wyżej. 

Ad.2. Pan Krzysztof Szoszorek – Burmistrz Gminy i Miasta Witkowo poinformował, 

że powodów zwołania nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej jest kilka. Jednym z nich jest temat 

stwierdzenia odmowy wygaśnięcia mandatów dwóch radnych. W dniu 11 czerwca br. do Rady 

Miejskiej w Witkowie oraz do Burmistrza Gminy i Miasta w Witkowie wpłynęło pismo 

z informującą, że „mandaty dwóch radnych Rady Miejskiej w Witkowie - zdobyte w wyniku 

ostatnich wyborów w dniu 07 kwietnia 2024 roku - powinny ulec wygaszeniu z mocy prawa”, 

W związku z powyższym p. Przewodniczący Rady wszczął procedurę wyjaśniającą w tym 

temacie.  

Następnie głos zabrał p. Przewodniczący Rady, który poinformował również, że w dniu 

11 czerwca 2024 r. do Rady Miejskiej w Witkowie wpłynęło pismo informujące, że „mandaty 

dwóch radnych Rady Miejskiej w Witkowie - zdobyte w wyniku ostatnich wyborów w dniu 

07 kwietnia 2024 roku - powinny ulec wygaszeniu z mocy prawa”. 

Piszący wskazał i powołując się na przepisy Kodeksu Wyborczego oraz Kodeksu Cywilnego, 

że radni wymienieni w piśmie nie mieli w dniu wyborów – 7 kwietnia 2024 r. prawa 

wybieralności, gdyż ich stałym miejscem zamieszkania jest miasto Poznań. W jego ocenie 

„potwierdzeniem braku stałego zamieszkiwania, w przypadku wyżej wymienionych radnych, 

może być m.in. brak wnoszenia opłat za odbiór i zagospodarowanie odpadów w gminie 

Witkowo”. Brak wnoszenia takich opłat wskazywałyby na stałe przebywanie poza miejscem 

zameldowania co poświadczyłyby tzw. „deklaracje śmieciowe” (…). Jednym z wskazanych 

radnych był radny Filip Wędzikowski. Przewodniczący Rady poinformował, że wystąpił do 

radnych wskazanych w piśmie o złożenie wyjaśnień w tej sprawie. W dniu 27 czerwca 2024r. 

wpłynęło do Rady Miejskiej w Witkowie pismo od Wojewody Wielkopolskiego, który 

wyznaczył termin rozstrzygnięcia ww. sprawy na dzień 27 lipca 2024r. Radni złożyli stosowne 

wyjaśnienia, każdy z nich zaprzeczył twierdzeniom zawartym w ww. piśmie. Ponadto 

Przewodniczący Rady poinformował, że zwrócił się również do autora zawiadomienia 

o przedstawienie okoliczności wskazujących na konieczność stwierdzenia wygaśnięcia 

mandatów radnych – mając na względzie wagę sprawy. W odpowiedzi autor ww. pisma 

wskazał, że „wszelkie okoliczności zostały w szczegółach wyjaśnione w Naszym pierwszym 
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piśmie z dnia 06.06.2024 roku” a „informacje tam przedstawione są ogólnie znane, dostępne 

i rozpowszechnione wśród Mieszkańców”. Nie podał też nazwisk osób (mieszkańców gminy), 

które miały kwestionować miejsce zamieszkania radnego Filipa Wędzikowskiego i mogłyby 

złożyć odpowiednie oświadczenia. 

 Przewodniczący Rady poinformował, że w dniu 3 lipca 2024 r. odbyło się wspólne 

posiedzenie Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Pomocy Społecznej, Komisji  Finansów 

i Rozwoju Społeczno – Gospodarczego oraz Komisji Gospodarki Rolnej, Ochrony Środowiska 

i Porządku Publicznego Rady Miejskiej w Witkowie, podczas którego radny Filip 

Wędzikowski podtrzymał dotychczasowe wyjaśnienia, a ponadto przedłożył: decyzję 

o podleganiu ubezpieczeniu społecznemu rolników z KRUS, potwierdzającą jego status 

domownika w rozumieniu przepisów o ubezpieczeniu społecznym rolników ze wskazaniem 

adresu zamieszkiwania, wydruk podania na uczelnię (Uniwersytet Przyrodniczy w Poznaniu), 

w którym radny wskazał adres zamieszkiwania w Mąkownicy, deklarację wyboru lekarza 

podstawowej opieki zdrowotnej z przychodni lekarza rodzinnego w Witkowie, 

gdzie jest zarejestrowany. Dodatkowo wyjaśnił, że studiuje w systemie studiów stacjonarnych 

(dziennych), a zajęcia zajmują mu przeciętnie 3 dni w tygodniu.  Nie wynajmuje mieszkania 

korzysta z możliwości noclegu u znajomych. Mieszka stale u rodziców w Mąkownicy, 

gdyż uczestniczy w pracach w gospodarstwie. 

W wyniku przeprowadzonego postępowania wyjaśniającego i wysłuchania strony 

na wspólnym posiedzeniu Komisji Oświaty, Gospodarki Rolnej oraz Komisji Finansów w dniu 

3 lipca 2024 r. oraz zgromadzonej dokumentacji poszczególne Komisje oceniły wyjaśnienia 

radnego jako miarodajne, przemawiające za tym, że nie ma podstaw do stwierdzenia 

wygaśnięcia mandatu. 

Następnie p. Przewodniczący Rady poprosił o złożenie wyjaśnień p. Filipa 

Wędzikowskiego.  

Pan Filip Wędzikowski złożył stosowne wyjaśnienia, które stanowią załącznik 

do niniejszego protokołu. Uwag nie zgłoszono. 

W dalszej części p. Przewodniczący Rady poinformował, że w związku z art. 25a 

ustawy o samorządzie gminnym radny p. Filip Wędzikowski nie będzie brał udziału 

w głosowaniu. 

Następnie p. Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

odmowy stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego Rady Miejskiej w Witkowie Filipa 

Wędzikowskiego. 
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U C H W A Ł A Nr IV/20/2024 w sprawie odmowy stwierdzenia wygaśnięcia mandatu 

radnego Rady Miejskiej w Witkowie została podjęta większością głosów ( 7 głosów „za”, 5 

głosów „wstrzymujących się”, 1 brak głosu) i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad.3. Pan Przewodniczący Rady poinformował, że w dniu 11 czerwca 2024 r. do Rady 

Miejskiej w Witkowie wpłynęło pismo informujące, że „mandaty dwóch radnych Rady 

Miejskiej w Witkowie - zdobyte w wyniku ostatnich wyborów w dniu 07 kwietnia 2024 roku - 

powinny ulec wygaszeniu z mocy prawa”. 

Piszący wskazał, powołując się na przepisy Kodeksu Wyborczego oraz Kodeksu Cywilnego, 

że radni wymienieni w piśmie nie mieli w dniu wyborów – 7 kwietnia 2024 r. prawa 

wybieralności, gdyż ich stałym miejscem zamieszkania jest miasto Poznań. W jego ocenie 

„potwierdzeniem braku stałego zamieszkiwania, w przypadku wyżej wymienionych radnych, 

może być m.in. brak wnoszenia opłat za odbiór i zagospodarowanie odpadów w gminie 

Witkowo”. Brak wnoszenia takich opłat wskazywałyby na stałe przebywanie poza miejscem 

zameldowania co poświadczyłyby tzw. „deklaracje śmieciowe” (…). Jednym z wskazanych 

radnych był radny Jakub Drzewiecki.  

Przewodniczący Rady Miejskiej w Witkowie poinformował, że wystąpił do radnych 

wskazanych w piśmie o złożenie wyjaśnień w tej sprawie. 

Radni złożyli stosowne wyjaśnienia, każdy z nich zaprzeczył twierdzeniom zawartym 

w ww. piśmie. Ponadto Przewodniczący Rady poinformował, że zwrócił się również do autora 

zawiadomienia o przedstawienie okoliczności wskazujących na konieczność stwierdzenia 

wygaśnięcia mandatów radnych – mając na względzie wagę sprawy. W odpowiedzi autor ww. 

pisma wskazał, że „wszelkie okoliczności zostały w szczegółach wyjaśnione w Naszym 

pierwszym piśmie z dnia 06.06.2024 roku” a „informacje tam przedstawione są ogólnie znane, 

dostępne i rozpowszechnione wśród Mieszkańców”. Nie podał też nazwisk osób (mieszkańców 

gminy), które miały kwestionować miejsce zamieszkania radnego Jakuba Drzewieckiego i 

mogłyby złożyć odpowiednie oświadczenia. 

 Przewodniczący Rady poinformował, że dniu 3 lipca 2024 r. odbyło się wspólne 

posiedzenie Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Pomocy Społecznej, Komisji  Finansów i 

Rozwoju Społeczno – Gospodarczego oraz Komisji Gospodarki Rolnej, Ochrony Środowiska 

i Porządku Publicznego Rady Miejskiej w Witkowie, podczas którego radny Jakub Drzewiecki 

podtrzymał dotychczasowe wyjaśnienia, a ponadto przedłożył: odpis kwestionariusza 
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przedstawionego pracodawcy ze wskazaniem adresu zamieszkiwania, odpis umowy o pracę, 

zaświadczenie z poradni lekarza rodzinnego w Witkowie, w której jest zarejestrowany.  

 Wyjaśnił dodatkowo, że jest zatrudniony w Poznaniu, tam pracuje w systemie 

hybrydowym – częściowo zdalnie, a obecnie zamierza zmienić pracę i podjąć ją w miejscu 

bliższym Witkowa. Wyjaśnił, że mieszka u rodziców, nie wynajmuje mieszkania w Poznaniu 

(ani okolicach)  a w przypadku konieczności pozostania w miejscu pracy korzysta z mieszkania 

znajomych.  

W wyniku przeprowadzonego postępowania wyjaśniającego i wysłuchania strony na 

wspólnym posiedzeniu Komisji Oświaty, Gospodarki Rolnej oraz Komisji Finansów w dniu 3 

lipca 2024 r. oraz zgromadzonej dokumentacji poszczególne Komisje oceniły wyjaśnienia 

radnego jako miarodajne, przemawiające za tym, że nie ma podstaw do stwierdzenia 

wygaśnięcia mandatu. 

Następnie p. Przewodniczący Rady poprosił o złożenie wyjaśnień p. Jakuba 

Drzewickiego. 

Pan Jakub Drzewiecki złożył stosowne wyjaśnienia, które stanowią załącznik do 

niniejszego protokołu. Pan Drzewiecki odpowiedział także na pytania radnych w powyższym 

temacie. W tym miejscu głos zabrał p. Filip Wędzikowski, który stwierdził, że różnica w liczbie 

osób zamieszkałych wynika z tego, że jego siostra płaci za wywóz odpadów tam gdzie się uczy.  

W dalszej części p. Przewodniczący Rady poinformował, że w związku z art. 25a 

ustawy o samorządzie gminnym radny p. Jakub Drzewiecki nie będzie brał udziału w 

głosowaniu. 

Następnie p. Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

odmowy stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego Rady Miejskiej w Witkowie  Jakuba 

Drzewieckiego. 

U C H W A Ł A Nr IV/21/2024 w sprawie odmowy stwierdzenia wygaśnięcia mandatu 

radnego Rady Miejskiej w Witkowie została podjęta większością głosów ( 7 głosów „za”, 5 

głosów „wstrzymujących się”, 1 brak głosu) i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad.4. Pan Burmistrz poinformował, że podjęcie uchwał w sprawie przekazania dotacji 

z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków jest konieczne z uwagi na przeprowadzone przez 

Parafie w Mielżynie i w Witkowie postępowania zakupowe, w ślad za którymi zostanie 

dokonane rozstrzygnięcie i wyłonienie wykonawców. Jest to konieczny krok przed 
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podpisaniem stosownych umów i wnioskiem o promesę właściwą do Banku Gospodarstwa 

Krajowego. 

Następnie p. Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

udzielenia dotacji Parafii Rzymskokatolickiej pw. Wszystkich Świętych w Mielżynie na prace 

konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 

zabytków na terenie Gminy i Miasta Witkowo w ramach Rządowego Programu Odbudowy 

Zabytków. 

U C H W A Ł A Nr IV/22/2024 w sprawie udzielenia dotacji Parafii Rzymskokatolickiej 

pw. Wszystkich Świętych w Mielżynie na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty 

budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków na terenie Gminy i Miasta Witkowo 

w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków, została podjęta jednogłośnie 

(w głosowaniu uczestniczyło 13 Radnych) i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad.5. Pan Burmistrz poinformował, że zgłasza do projektu uchwały w sprawie udzielenia 

dotacji Parafii Rzymskokatolickiej pw. św. Mikołaja w Witkowie na prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków na terenie 

Gminy i Miasta Witkowo w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków 

autopoprawkę. 

Poinformował, że w uzasadnieniu do ww. uchwały wykreśla się zapis „ tj. 2 % całkowitej 

wartości zadania”. Poinformował także, że ww. kwota jest zgodna z wnioskiem Parafii 

o dofinansowanie, jednak wartość wkładu własnego przekracza 2%  wartości zadania.  

W dalszej części p. Justyna Dzionek Przybyszewska odpowiedziała na pytania p. Marka 

Biadasza dotyczące autopoprawki. 

Następnie p. Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

udzielenia dotacji Parafii Rzymskokatolickiej pw. Wszystkich Świętych w Mielżynie na prace 

konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 

zabytków na terenie Gminy i Miasta Witkowo w ramach Rządowego Programu Odbudowy 

Zabytków wraz z autopoprawką. 

U C H W A Ł A Nr IV/23/2024 w sprawie udzielenia dotacji Parafii Rzymskokatolickiej 

pw. Wszystkich Świętych w Mielżynie na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty 

budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków na terenie Gminy i Miasta Witkowo 
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w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków, została podjęta jednogłośnie 

(w głosowaniu uczestniczyło 13 Radnych) i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad.6. Pan Krzysztof Szoszorek – Burmistrz Gminy i Miasta Witkowo poinformował jakie są 

powody dokonania zmian w budżecie oraz Wieloletniej Prognozie Finansowej.  

Po czym głos zabrała p. Monika Michalak – Plewako Skarbnik Gminy i Miasta 

przedstawiła z komentarzem wyjaśniającym projekt uchwały o zmianach w budżecie gminy i 

miasta oraz Wieloletniej Prognozie finansowej.  

Następnie p. Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt omawianej uchwały. 

U C H W A Ł A Nr  IV/24/2024 w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy i Miasta Witkowo na lata 2024 – 2034, została podjęta  jednogłośnie 

(w głosowaniu wzięło udział 13 Radnych) i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad.7. Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian 

w budżecie na 2024 rok. 

U C H W A Ł A Nr IV/25/2024  w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2024 rok,  

została podjęta  jednogłośnie (w głosowaniu wzięło udział 13 Radnych) i stanowi załącznik 

do niniejszego protokołu. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad.8. W punkcie tym poruszono następujące sprawy: 

- p. Burmistrz odpowiedział na pytanie radnego Marka Biadasza dotyczące budowy ścieżki 

rowerowej do Wiekowa; 

- p. Justyna Dzionek – Przybyszewska odpowiedziała na pytanie radnego Marka Budzika 

dotyczące przebudowy boiska przy ul. Czerniejewskiej w Witkowie. 

 

Ad.9. Wobec wyczerpania się porządku obrad IV nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej 

w Witkowie p.  Przewodniczący zamknął jej obrady o godz. 12,34. 

Przewodniczący Rady Miejskiej 

           Paweł Roszyk 

Protokołowała 

E. Pawlaczyk 


